
ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΤΥΠΟΥ 
ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ ΚΩΣΤΑ ΣΗΜΙΤΗ 

ΚΑΤΑ ΤΗ 64Η ΔΙΕΘΝΗ ΕΚΘΕΣΗ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Α. Για την εκλογή του Προέδρου της Δημοκρατίας

1. Έχετε έγκαιρα προτείνει το σημερινό Πρόεδρο της Δημοκρατίας και για 
τη νέα θητεία. Η Ν.Δ σας κατηγορεί ότι χρησιμοποιείτε το θέμα για 
λόγους πολιτικής τακτικής και ότι ακριβώς μια τέτοια στάση, όπως και 
η πρόωρη προεδρολογία που έχει αναπτυχθεί, είναι που φθείρουν το 
θεσμό. Πώς σχολιάζετε αυτή την κριτική;

2. Έχετε αποσαφηνίσει οριστικά ότι η πρότασή σας για το νέο Πρόεδρο 
της Δημοκρατίας είναι ο κύριος Κωστής Στεφανόπουλος. Ο ίδιος 
συμφωνεί να είναι πρόταση μόνο του ΠΑΣΟΚ;

3. Τα δυο από τα τρία κόμματα της λεγάμενης αριστερής αντιπολίτευσης 
(ΔΗΚΚΙ και ΣΥΝ) δεν έχουν τοποθετηθεί για την επιλογή του 
προσώπου του νέου Προέδρου της Δημοκρατίας. Αν σας προτείνουν 
ένα άλλο πρόσωπο και δημιουργείται έτσι η κατάλληλη προεδρική 
πλειοψηφία στη Βουλή, ποια θα είναι η στάση σας;

4. Ορισμένοι, ακόμα και βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, έχουν προτείνει 
συμφωνία με ΚΚΕ, ΣΥΝ και ΔΗΚΚΙ στην εκλογή του προέδρου της 
Δημοκρατίας με “αντάλλαγμα” τη δέσμευση καθιέρωσης της απλής 
αναλογικής. Εσείς φέρεστε να έχετε ξεκαθαρίσει ότι δεν συμφωνείτε με 
την απλή αναλογική. Γιατί; Σε ποια πολιτική βάση και συμφωνία 
μπορεί να προκόψει Προεδρική πλειοψηφία;

5. Σύμφωνα με όσα είναι μέχρι σήμερα γνωστά, η διαδικασία κρίσης της 
ένταξης της χώρας στην ΟΝΕ ολοκληρώνεται αρχές Μάη. Ποια μπορεί 
να είναι η επίδραση τυχόν κήρυξης πρόωρων εκλογών σ’ αυτή τη 
διαδικασία;

6. Για το ίδιο θέμα. Υπάρχει περίπτωση επιτάχυνσης των διαδικασιών 
κρίσης της ένταξης της χώρας στην ΟΝΕ; Θα μπορούσε για 
παράδειγμα η διαδικασία να ολοκληρωθεί πριν αρχίσουν οι 
ψηφοφορίες στη Βουλή για την ανάδειξη του νέου Προέδρου της 
Δημοκρατίας;



1 - Τι οδηγεί την Ελλάδα στην αλλαγής της εξωτερικής της πολιτικής; 
Θεωρούμε πως όσα κάναμε μέχρι σήμερα είναι αναποτελεσματικά; 
Ομολογούμε ότι η πολιτική μας ήταν λανθασμένη; Ή μήπως 
ομολογούμε ότι ηττηθήκαμε;

2. Μεταβλήθηκε σε βάρος μας ο συσχετισμός στρατιωτικών δυνάμεων; 
Θεωρούμε μήπως ότι η Τουρκία μπορεί να απειλήσει την Ελλάδα και 
θέλουμε να αποφύγουμε έναν τέτοιο κίνδυνο;

3. Γιατί η Ελλάδα συναινεί στην χρηματοδότηση της Τουρκίας από την 
ΕΕ χωρίς να πάρει προηγουμένως κάποια ανταλλάγματα;

4. Μέχρι τώρα η Ελλάδα θεωρούσε ότι η πρόοδος στις σχέσεις της 
Τουρκίας με την Ε.Ε έχει σαν προϋπόθεση την έκδοση δήλωσης της 
Άγκυρας, που να αναγνωρίζει την ελληνική κυριαρχία στα Ίμια. Γιατί 
αλλάζουμε τη θέση μας; Είναι επαρκής ένας σεισμός για να οδηγήσει 
την Ελλάδα σε αλλαγή θέσης για θέματα κυριαρχίας;

5. Θα δεχτούμε την Τουρκία σαν υποψήφια προς ένταξη στην Ε.Ε χώρα; 
Έχουμε ζητήσει κάποια ανταλλάγματα;

6. Πως μπορούμε τώρα να αρνηθούμε την ιδιότητα της υποψήφιας 
χώρας εφόσον ήδη έχουμε συναινέσει στη χρηματοδότησή της;

7. Συντομότερα ή αργότερα η Ε.Ε θα φέρει και τους άλλους 
χρηματοδοτικούς κανονισμούς που αφορούν την Τουρκία. Τότε τι θα 
κάνει η Ελλάδα; Θα άρει το βέτο για το 4ο Χρηματοδοτικό 
Πρωτόκολλο;

8. Υπάρχει κάποια συγκεκριμένη ανταπόκριση της Τουρκίας στις 
ελληνικές χειρονομίες; Εκτός από τις δημόσιες ευχαριστίες η Άγκυρα 
έχει δείξει κάποια διάθεση να εγκαταλείψει την πολιτική των 
διεκδικήσεων απέναντι στην Ελλάδα;

9. Υπάρχει κάποια θετική ένδειξη στο Κυπριακό; Υπάρχει αλλαγή στη 
στάση της Άγκυρας ή του Ντεκτάς;

10. Γιατί οι Τούρκοι δεσμεύουν στο Αιγαίο μεγάλες περιοχές για 
ασκήσεις τις οποίες μάλιστα δεν χρησιμοποιούν; Γιατί προβαίνουν σε 
τέτοιες εχθρικές ενέργειες παρά τις ελληνικές χειρονομίες καλής 
θέλησης;



11. Τι θα γίνει τώρα με τις συζητήσεις για τα Μέτρα Οικοδόμησης 
Εμπιστοσύνης στο ΝΑΤΟ; Οι συζητήσεις θα καταλήξουν σε κάποιο 
δημόσιο αποτέλεσμα;

12. Οι ελληνικές χειρονομίες υπαγορεύονται από τις Ηνωμένες Πολιτείες; 
Μήπως η ελληνική προθυμία είναι αποτέλεσμα πιέσεων;

13. Ποια είναι η θέση σας για τη μειονότητα; Υπάρχει τουρκική 
μειονότητα στην Ελλάδα;

14.0  κύριος Ο. Πάγκαλος χαρακτήρισε πρόσφατα γραικύλους και 
ανιστόρητους όσους έχουν μιλήσει για την άρση του βέτο. Τελικά 
υφίσταται ή όχι θέμα άρσης του βέτο για την χρηματοδότηση της 
Τουρκίας από την Ε.Ε.;

15. Το σύνολο των προβλημάτων στις ελληνοτουρκικές σχέσεις φαίνεται 
να έχουν τεθεί στο επίκεντρο έντονου παρασκηνίου και διεργασιών με 
τη συμμετοχή και των ΗΠΑ. Σχόλια, για παράδειγμα, προκάλεσε η 
δήλωση του Ι.Τζέμ ότι δεν θα δεχθεί η Τουρκία να τους υπαγορεύει 
από τις ΗΠΑ τι να κάνουν. Πιστεύετε ότι βρισκόμαστε μπροστά σε 
διευθετήσεις κορυφαίων προβλημάτων όπως το Κυπριακό, κ.ά;

16. Μέσα στη συζήτηση που έχει ανοίξει για την πορεία των 
ελληνοτουρκικών διαφορών, ιδιαίτερη θέση κατέχει η μελλοντική 
σχέση Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας. Με ποιες προϋποθέσεις 
μπορούμε να δεχθούμε ως Ελλάδα, να θεωρηθεί η Τουρκία υπό 
ένταξη χώρα;

17. Έχει δημιουργηθεί μια περιρρέουσα ατμόσφαιρα που ενισχύει την 
αισιοδοξία, ότι κάτι καλό, κάτι νέο μπορεί να προκύψει στις 
ελληνοτουρκικές σχέσεις. Πιστεύετε ότι είναι βάσιμη πολιτικά αυτή η 
αισιοδοξία ή ότι υπάρχει μια μεγέθυνση των προσδοκιών, υπό την 
επίδραση του συγκινησιακού κλίματος λόγω της πρόσφατης 
καταστροφής;

18. Η απομόνωση της Τουρκίας από την ευρωπαϊκή Ένωση μόνο 
προβλήματα και εντάσεις φαίνεται να έχει τροφοδοτήσει μέχρι τώρα. 
Γιατί επομένως η Ελλάδα δεν πρωτοστατεί στην ένταξη της Τουρκίας 
στην Ε.Ε.;

19. Πολλοί λένε ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να δεχθεί την άρση του βέτο 
για το χρηματοδοτικό πρωτόκολλο της Ε.Ε. προς την Τουρκία και 
επίσης να αποδεχθεί το χαρακτηρισμό της ως υποψήφιας υπό ένταξη
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χώρας στην Ε.Ε. Είναι δυνατόν κ.Πρόεδρε να αποδεχθείτε μια τέτοια 
αλλαγή στην εξωτερική μας πολιτική, όταν δεν υπάρχει η ελάχιστη 
ένδειξη από την πλευρά της Τουρκίας έστω για την άρση της απειλής 
χρήσης βίας και όταν το στρατιωτικό κατεστημένο συνεχίζει να 
παραβιάζει τα στοιχειώδη ανθρώπινα δικαιώματα του γειτονικού λαού; 
Δεν θα λειτουργήσει αντικειμενικά υπέρ του στρατιωτικοπολιτικού 
κατεστημένου της Τουρκίας μια τέτοια αλλαγή την ώρα μάλιστα που 
είναι απολογούμενο στην κοινή γνώμη της Τουρκίας μετά το 
πρόσφατο σεισμό;

Γ. Για θέματα κυβερνητικής πολιτικής

1. Με την ομιλία σας στην Πνύκα το καλοκαίρι σηματοδοτήσατε το 
πέρασμα από το “Πρώτα η Ελλάδα” στο “Πρώτα ο Πολίτης”. Αυτές τις 
μέρες πήραμε μια πρώτη γεύση του τι εννοείτε από τις εξαγγελίες που 
κάνατε. Η αντιπολίτευση σας κατηγορεί για λαϊκισμό και παροχολογία 
εν όψει των επικείμενων εκλογών. Πώς σχολιάζετε αυτές τις 
κατηγορίες;

2. Παρά τα μέτρα που εξαγγείλατε, υπάρχουν κοινωνικές κατηγορίες που 
εμφανίζονται και πάλι να μην ικανοποιούνται. Αναφερόμαστε για 
παράδειγμα στους χαμηλοσυνταξιούχους, πολλοί από τους οποίους 
αντιμετωπίζουν αποδεδειγμένα σημαντικό πρόβλημα επιβίωσης. Είναι 
στις προθέσεις σας κάποια πρόσθετα μέτρα;

3. Η ανεργία αποτελεί αυτή τη στιγμή ίσως το μεγαλύτερο πρόβλημα 
ιδιαίτερα για τους νέους ανθρώπους, τόσο σε όλη την Ελλάδα, όσο και 
στη Θεσσαλονίκη στην οποία βρισκόμαστε. Ποιοι οι στόχοι της 
κυβέρνησης σ’ αυτή την κατεύθυνση;

4. Η Θεσσαλονίκη αποτελεί ήδη την έδρα του Οργανισμού 
Ανασυγκρότησης. Πολλοί σχολιάζουν ωστόσο, ότι πρόκειται για ένα 
συμβιβασμό, βασικά για μια πολιτική απόφαση και ότι η κυβέρνηση 
έχει δώσει στο γεγονός οικονομικές και πολιτικές διαστάσεις πολύ 
μεγαλύτερες, απ’ αυτές που έχει στην πραγματικότητα. Τελικά, ποια 
είναι η αξία αυτής της εξέλιξης;

5. Την περίοδο του καλοκαιριού υπήρξε η αίσθηση ότι η κρατική μηχανή 
λειτούργησε πιο αποτελεσματικά σε ορισμένους τομείς όπως η 
λειτουργία των λιμανιών, η αντιμετώπιση των πυρκαγιών, κ.ά. Πώς 
εξηγείτε ότι καταστάσεις που φάνηκαν ότι μπορούν να 
αντιμετωπιστούν πιο αποτελεσματικά, βασάνιζαν τους πολίτες για 
χρόνια;



6. Όταν αναλάβατε τη διακυβέρνηση της χώρας επαγγελθήκατε τον 
εκσυγχρονισμό της χώρας. Τέσσερα χρόνια μετά, είναι γνωστό σε 
όλους ότι στο δημόσιο τομέα κυριαρχεί η διαφθορά και η συναλλαγή. 
Οι πολίτες ταλαιπωρούνται, αντιμετωπίζονται σαν “υποτελείς” και για 
να εξυπηρετηθούν αναγκάζονται να καταφεύγουν στο ρουσφέτι, στις 
γνωριμίες ή στο λάδωμα. Συμφωνείτε με αυτές τις διαπιστώσεις ή όχι 
και τί απαντάτε;

7. Ορισμένοι πιστεύουν ότι η αλματώδης άνοδος του χρηματιστηρίου έχει 
εκτός από θετικές και αρνητικές συνέπειες. Μια εξ αυτών είναι η 
τρομακτική απορρόφηση οικονομικών πόρων από λίγες μεγάλες 
εταιρείες με αποτέλεσμα να δυσχεραίνεται η θέση των μικρών 
επιχειρήσεων και άλλων εμπορικών δραστηριοτήτων. Δεν θα ήταν ένα 
μέτρο κοινωνικής δικαιοσύνης η πρόσθετη φορολόγηση των 
συναλλαγών ώστε να ενισχυθούν οι κοινωνικές δαπάνες ή άλλες 
κοινωνικές προτεραιότητες;

Δ. Για την προοπτική των εθνικών εκλογών και τους στόχους του
ΠΑΣΟΚ

1. Μέσα σε ένα χρόνο έχετε χάσει σε δυο αλλεπάλληλες εκλογικές μάχες. 
Στις Νομαρχιακές και Δημοτικές Εκλογές και στις Ευρωεκλογές. Πού 
στηρίζετε, λοιπόν, την αισιοδοξία σας, ότι το ΠΑΣΟΚ μπορεί να 
κερδίσει τις επικείμενες εθνικές εκλογές;

2. Πολλοί ισχυρίζονται ότι ο τρόπος που χειριστήκατε, πριν τις 
Ευρωεκλογές, μια σειρά θέματα, όπως η ένταξη της χώρας στην 
Ο.Ν.Ε και η θετική πορεία της ελληνικής οικονομίας ουσιαστικά 
“έκαψε” μια σειρά επιχειρήματα. Με τι όραμα, με τι πρόταση θα 
ζητήσετε τώρα την ψήφο των πολιτών;

3. Όλα δείχνουν ότι η ένταξη της χώρας στην ΟΝΕ πρέπει να θεωρείται 
δεδομένη. Ποιές είναι οι προτεραιότητες και ποιοι οι βασικοί στόχοι 
που θέτετε για την μετά-ΟΝΕ ημέρα; πολλοί επισημαίνουν ένα 
στρατηγικό κενό σ’ αυτό το σημείο.

4. Στις πρόσφατες Ευρωεκλογές υπήρξε μια σημαντική μεταστροφή στην 
πολιτική συμπεριφορά κοινωνικών στρωμάτων και κατηγοριών που 
παραδοσιακά στήριξαν ΠΑΣΟΚ, όπως για παράδειγμα του αγροτικού 
κόσμου. Θεωρείτε ρεαλιστική την αντιστροφή αυτής της τάσης και πώς 
νομίζετε ότι μπορεί να επιτευχθεί;



1. Η Ν.Δ επιδιώκει να εμφανίζεται ως δύναμη ανανέωσης. Πολύ 
χαρακτηριστικά λέει για το ΠΑΣΟΚ: “Κουράστηκαν και μας κούρασαν. 
Δεν έχουν να προσφέρουν τίποτα νέο πια”. Πώς σχολιάζετε αυτό τον 
ισχυρισμό;

2. Έχετε κυβερνήσει τα 14 από τα 18 τελευταία χρόνια. Δεν νομίζετε και 
μόνο αυτό το γεγονός σας δημιουργεί μια εικόνα κατεστημένου, 
τροφοδοτώντας μια φθορά για την κυβέρνηση;

3 .0 Κώστας Καραμανλής έχει χαρακτηρίσει την κυβέρνηση, ως 
“κυβέρνηση κακών διαχειριστών”. Αφήνει δε να εννοηθεί ότι ίσως να 
υπάρχουν και οικονομικά σκάνδαλα. Θα θέλαμε την άποψη σας.

4. Στην πρόσφατη συνέντευξή του ο Πρόεδρος της Ν.Δ σημείωσε ότι θα 
καταγγείλει κάθε διεθνή οικονομική σύμβαση, που παρουσιάζει 
προβλήματα. Κάτι αντίστοιχο είχε εξαγγείλει και ο Α.Παπανδρέου πριν 
το ’96. Τί έχετε να πείτε;

5. Η Ν.Δ. σας κατηγορεί ότι καθυστερείτε στις διαρθρωτικές αλλαγές. 
Φέρνει σαν χαρακτηριστικό παράδειγμα την τελματωμένη κατάσταση 
στην Ολυμπιακή. Σας κατηγορεί ότι υποκύπτετε στις συντεχνίες. Δεν 
είναι γεγονός ότι έχετε καθυστερήσει;

Ζ. Για ανασχηματισμό, εκλογικό νόμο και ενδεχόμενο πρόωρων
εκλογών

1. Είναι γνωστή η θέση σας ότι οι συχνοί ανασχηματισμοί δεν βοηθούν 
το έργο και τη συνολική δραστηριότητα μιας κυβέρνησης. Πολλοί 
ωστόσο θεωρούν ότι αυτή η γενικά σωστή αρχή χρησιμοποιείται σαν 
“άλλοθι” συντήρησης των ευαίσθητων εσωκομματικών ισορροπιών, 
που οδηγούν στην απραξία. Δεν χρειαζόταν νέα φτερά η Κυβέρνηση, 
κύριε Πρόεδρε, στην τελική ευθεία για τις Εθνικές εκλογές;

2. Τα πρόσωπα των Γ.Αρσένη, ©.Πάγκαλου και Α.Παπαδόπουλου 
τροφοδοτούν θετικά και αρνητικά σχόλια για τη συμμετοχή τους ή μη 
στην κυβέρνηση. Να περιμένουμε κάποια αιφνιδιαστική κίνηση;

3. Έχετε εμφανιστεί να αποκλείετε κατηγορηματικά οποιοδήποτε 
ενδεχόμενο πρόωρων εκλογών. Ωστόσο, καπνός χωρίς φωτιά δεν 
υπάρχει. Να υποθέσουμε ότι παρόμοιες εισηγήσεις από κυβερνητικά 
στελέχη στηρίζονται σε ευνοϊκές για το ΠΑΣΟΚ δημοσκοπήσεις;



4. Υπάρχει άρνηση εκ μέρους σας για οποιαδήποτε συζήτηση που 
αφορά την καθιέρωση της απλής αναλογικής. Πώς συμβιβάζεται αυτό 
με την εκφρασμένη θέλησή σας για ανασύνθεση του πολιτικού 
σκηνικού;

Η. Για την Εκπαιδευτική Μεταρρύθμιση

1. Σε λίγες μέρες ξεκινάει η νέα εκπαιδευτική περίοδος. Ένα από τα 
θέματα που απασχόλησε το καλοκαίρι και συνεχίζει να απασχολεί είναι 
το μεγάλο ποσοστό αποτυχίας σε Α’ και Β’ Λυκείου. Πολλοί το 
θεωρούν αυτό το γεγονός ως απόδειξη αποτυχίας της Εκπαιδευτικής 
Μεταρρύθμισης. Εσείς πώς σχολιάζετε αυτό το γεγονός;

2. Η νέα εκπαιδευτική περίοδος αρχίζει σε λίγες μέρες και ακόμα 
υπάρχουν σημαντικές εκκρεμότητες. Αναφέρουμε ενδεικτικά: Πολλά 
νέα βιβλία δεν έχουν εκδοθεί ακόμα, ενώ στα Τ.Ε.Ε εμφανίζεται σε 
ορισμένες περιπτώσεις το φαινόμενο να μην υπάρχουν ακόμα ούτε 
αναλυτικά προγράμματα. Μ’ αυτές τις συνθήκες μπορούμε να μιλάμε 
για αναβάθμιση της Δημόσιας Εκπαίδευσης ή για Εκπαιδευτική 
Μεταρρύθμιση;

3. Σε λίγες μέρες ανοίγουν, τυπικά τουλάχιστον, τα σχολεία. Πολλοί λένε 
ότι ταυτόχρονα θα ανοίξει ένας νέος κύκλος αναταραχών και 
κινητοποιήσεων. Θα ήθελα εδώ να σας θέσω ένα από τα πολλά 
προβλήματα της παιδείας. Το πρόβλημα της παραπαιδείας. Παρά τις 
προβλέψεις σας, η εκπαιδευτική μεταρρύθμιση αύξησε την 
παραπαιδεία αντί να την μειώσει. Παράλληλα είναι κοινό μυστικό ότι η 
μεγάλη πλειοψηφία των καθηγητών της Μ.Ε κάνει ιδιαίτερα μαθήματα 
ενισχύοντας μεταξύ των άλλων και την παραοικονομία αφού τυπικά 
κάτι τέτοιο απαγορεύεται. Πώς σκέφτεστε να αντιμετωπίσετε το 
φαινόμενο αυτό που έχει πάρει κοινωνικές διαστάσεις; Έχετε κάποιες 
διορθωτικές παρεμβάσεις ώστε να βελτιωθεί και να 
εξορθολογικοποιηθεί η κατάσταση;

4. Οι πολίτες αυτής της χώρας και ιδιαίτερα οι γονείς, αισθάνονται 
ανασφάλεια για το μέλλον των παιδιών τους. Η ανεργία αντί να 
μειώνεται, αυξάνεται. Το εκπαιδευτικό σύστημα αδυνατεί να 
ανταποκριθεί στις σύγχρονες παραγωγικές ανάγκες. Τί κάνει η 
κυβέρνησή σας για να εμπνεύσει την εμπιστοσύνη στα λαϊκά



στρώματα και ιδίως στους νέους ότι το μέλλον θα δίνει μεγαλύτερες 
ευκαιρίες για εργασία και περισσότερη ασφάλεια;

Θ. Για τις πολιτικές πρωτοβουλίες του ΠΑΣΟΚ και την
Κεντροαριστερά

1. Πολλά γράφονται και πάλι για μια προσπάθεια αμφίπλευρης 
διεύρυνσης του ΠΑΣΟΚ και στήριξης της κυβερνητικής προσπάθειας. 
Φήμες φέρουν στελέχη όπως ο Σπύρος Βούγιας και ο Βασίλης 
Κοντογιαννόπουλος να συνεργάζονται με το ΠΑΣΟΚ στις εθνικές 
εκλογές. Έχει βάση αυτή η συζήτηση ή θα γίνει μια επανάληψη του 
σεναρίου που ζήσαμε πρόσφατα στις Ευρωεκλογές;

2. Η Κεντροαριστερά αποτέλεσε “σημαία” σας όταν πρωτοεκλεγήκατε 
Πρωθυπουργός και Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Έχετε καιρό να 
αναφερθείτε σ’ αυτή την πολιτική υπόθεση έστω και φραστικά. Να 
υποθέσουμε ότι έχετε παραιτηθεί από το στόχο σύγκλισης και 
ανασύνθεσης των δυνάμεων της Κεντροαριστεράς και της Αριστερός;

3. Στο πρόσφατο Συνέδριο του ΠΑΣΟΚ, όπως και στην πρώτη 
συνεδρίαση μετά τις Ευρωεκλογές, καταλήξατε σε μια σειρά μέτρα για 
την ανασυγκρότηση του ΠΑΣΟΚ. Στη συνέχεια αναστείλατε τα πάντα. 
Να υποθέσουμε ότι η ανασυγκρότηση είναι μια χίμαιρα, ένας 
ανεκπλήρωτος στόχος για το ΠΑΣΟΚ;


